
Parochie Heilig Sacrament 
 
Open Parochieraad – verslag van 10 oktober 2008. 
 
Aanwezigen: Lieve Bastiaens, Denise Bernaerts, Jan Cox, Rik De Vleesschauwer, Paul 
Dhondt, Francine Geens, Rita Gubbi, Martin Hikspoors, Jean-Marie Houben, Bob Laenen, 
Gerda Renap, Ivo Sauviller, Peter Van Beek, Maurits Van Elsacker, Renilde Van Zand, Zr. 
Hedwig, Peter Verstuyft, Gerd Verstuyft, Zr. Brems, Lieven Van den Eede, Doris Van der Aa. 
 
Verontschuldigd: Paul De Bois, Herman Dister, Mia Kuyken, Marijke Mannaerts, André 
Paessens, Chris Pilate, Rita Van Gansen, Thea Van Gelder-Peeters, Zr. Willibrorda, Roger 
Laermans, Zr. Goretti, Walter Vermeylen. 
 
Verslag 
 
We luisteren naar een bezinningstekst “Samen op weg als parochiegemeenschap” uit de 
misviering 85 jaar Heilig Sacrament (GV) 
 
Bij het verslag van 19 juni is er geen commentaar; goedgekeurd. 
 
Schema Vragen/Antwoorden 
 
De werkgroep Liturgie kwam samen op 22 juni. Er is nog geen globaal gesprek geweest over 
de opdracht en de rol van deze werkgroep. Tot hiertoe werd er steeds adhoc gewerkt rond 
concrete vieringen. Een nieuwe afspraak zal gemaakt worden. 
 
Afspraak OKRA/KSJ ivm Bolhoed. 
Er is nog geen definitieve oplossing voor de toekomst van De Bolhoed. Jan Cox (KOKA-
Hinkelpad) bevestigt dat het uiteindelijk een winwin situatie moet worden voor OKRA en 
school 
Er zal een afspraak gemaakt worden tussen PT (Paul Dhondt) en Didier Seynaeve 
(penningmeester OKRA) omtrent de overname van de nutsvoorzieningen van de 
Bolhoed. 
 
Klokketoren: Ivo Sauviller laat weten dat één wijzer van de torenklok nog niet op punt staat. 
Een oplossing wordt gezocht. 
 
K+L – redactieraad. 
Er wordt afgesproken dat het de verantwoordelijkheid is van alle bewegingen en organisaties 
om artikels in te sturen over hun eigen activiteiten bij Francine Geens. Een planningsagenda 
van K+L zal bezorgd worden aan de bestuursleden. 
 
Werkgroep Communicatie 
Gerd geeft verslag van haar gesprek met de parochie St.-Theresia. De 
communicatieverantwoordelijke daar is lid van het PT en de groep bestaat uit een vijftal 
mensen. Zij vinden het belangrijk dat er verschillende wijzen van communicatie tegelijk 
worden gebruikt: folders, groene fiche (ingevuld door geïnteresseerde parochianen), 
activiteitenbord in de kerk, K+L, website, mededelingen na de mis, emails naar bepaalde 
groepen parochianen, poortwachters… 



De parochie van Sint-Paulus (Antwerpen-satd) werkt met een maandelijkse nieuwsbrief. Dit 
mag echter niet in conflict komen met K+L. 
Voorstel: aan het PT wordt gevraagd hierover na te denken hoe de communicatie in 
onze parochie kan verbeterd worden 
 
Herabonneringen K+L; promotie tweede helft van oktober. Dit kan ook via de 
bewegingstijdschriften zoals OKRA. 
 
Financiële commissie. 
Deze kwam samen op 18 augustus. Alle financiële groepen waren vertegenwoordigd. Het was 
een zeer positief gesprek met duidelijke wens tot samenwerking. Op 3 december komt de 
financiële commissie terug samen. Men wil dan een globale financiële visie opstellen voor de 
parochie. Na één jaar werking moet dit kunnen. 
Er werd afgesproken dat de opbrengst van de parochiefeesten (HHF) dit jaar zou gaan naar de 
verfraaingswerken van het nieuwe secretariaat. 
KABOB licht nogmaals zijn plannen toe met de oude pastorie. De vzw beslist deze aan te 
kopen in akkoord met de abdij van Averbode. De abdij belooft een deel van de aankoopsom te 
schenken aan de parochie. 
 
Nieuw secretariaat 
Door de gezamenlijke inspanning van velen was het nieuwe secretariaat klaar op 21 
september. Schrijnwerkerij, schilderwerken, verhuis van meubelen, aankleding, nieuwe 
gordijnen. Een positief resultaat waar op voorhand een zekere argwaan tegen bestond. Dit is 
nu allemaal voorbij. Het resultaat mag gezien worden. 
Nog enkele kleine mankementen: de deurbel, slot op de kasten, knop op voordeur, 
etalagekast aan de voorgevel. Deze punten worden voorgelegd aan het PT. 
De grote kosten (schrijnwerkerij, schilderwerken, aansluiting telefoon) worden gedragen door 
de opbrengst van de parochiefeesten (HHF). 
Het bureel van de pastoor vraagt nog afwerking. Ivo vraagt wie de eigenaar is van het TV-
toestel en van de grote commodekast (is van JM, catechesemateriaal). 
 
Vaste dag van pastoor op de parochie? Werd nog niet afgesproken. 
 
85 jaar HS 
 
Een zeer geslaagd verjaardagsfeest met een grote respons. Ivo dankt alle vrijwillige 
medewerkers. De receptie in de turnzaal van het Hinkelpad was een leuke gelegenheid tot 
heel wat babbels met witte en bruine paters.  
Enkele opmerkingen toch: 
° Een terugblik aan de hand van oude foto’s van bewegingen had ook gekund (Lieve). Maar 
we wilden vooral kijken naar de toekomst (Jean-Marie). 
° Het gezamenlijke “Onze Vader” was een ontroerend moment van eensgezindheid (Jean-
Marie). 
° Ik had toch een woordje verwacht van Averbode tijdens de viering (Martin). 
° Er was weinig belangstelling van de andere parochies (Maurits). Gaan wij naar de feesten 
van de andere parochies? (Gerd). De federatie verkeert in grote moeilijkheden, we moeten 
wachten op verbetering (Jean-Marie). 
° Rik geeft het financieel verslag van deze dag. Met een inbreng van € 170.00 door de 
parochie is dit feest ook financieel best gelukt. 
 



HHF – parochiefeesten 
 
Feesten die er mogen zijn, een actief moment van gemeenschapsvorming. Ergens in 
november volgt de algemene vergadering van de HHF met het financieel verslag. 
We verwachten ook daar mensen uit de OPR. 
Enkele suggesties toch: 
° drankbediening tijdens de kwis zou toch leuker zijn. 
° er moet meer duidelijkheid zijn rond taken en uren waarvoor vrijwilligers zich kunnen 
opgeven. 
° misschien is er toch te weinig merkbaar van de HHF naar de buitenwereld toe (vlaggen, 
affiches, of en… 
° mooie affiche maar onduidelijk voor buitenstaanders. Meer gebruik maken van K+L o.a. 
° begin- en einduren kunnen duidelijker aangegeven worden. 
° slotmoment op zondag blijft onduidelijk. 
 
Bewegingen, organisaties, werkgroepen aan het woord 
 
Secretariaat 
Het nieuwe adres (H.Sacrament, Pervijzestraat 52) moet zo breed mogelijk bekend worden 
gemaakt, ook bv. in de ledentijdschriften van de organisaties. 
We halen nog regelmatig post uit de brievenbus van de pastorie. Wat gebeurt er later met de 
sleutels van de pastorie? (Maurits). 
 
Concert op 7/12/2008 (Lieven) 
Enkele suggesties rond de kaartenverkoop; via de mensen van de OPR, na de misviering, via 
de zusters (verkooppunt), in K+L, via het secretariaat (verkooppunt), affiches, flyers in 
winkels (bakker, beenhouwer, banken). 
Het is natuurlijk de bedoeling om een ruimer publiek aan te spreken dan de kerkgangers. 
Concert op de Groenenhoek, in de kerk, moet  de muziekliefhebbers aanspreken en dus 
bereiken. 
 
Kerkraad ( Ivo) 
De kerkraad kan, naast de gelden van parochianen, ook rekenen op subsidies van de overheid. 
Maar vermits subsidies meestal te laat worden uitgekeerd, zit de kerkraad op dit ogenblik met 
een liquiditeitsprobleem. De totale jaarlijkse omzet van de kerkraad bereikt ongeveer € 45.000 
wat wij met onze kleine gemeenschap niet kunnen opbrengen. Een blik op de toekomst wijst 
enerzijds op een dalend aantal kerkgangers en een steeds verminderende subsidie van de 
overheid. We moeten ons als parochiegemeenschap hierover grondig bezinnen. 
 
Financieel verslag van de parochiegelden (oktober 2007 tot eind september 2008) 
Sommige mensen zijn te snel met de uitspraak, we hebben geen geld, er komt niets meer 
binnen! Deze uitspraak is ongenuanceerd en ongegrond. Eerst en vooral zijn er duidelijke 
richtlijnen vanwege het bisdom inzake inkomsten en verdeling van deze gelden tussen de 
verschillende rechthebbenden. Onze parochie houdt zich aan deze spelregels. Zo is onze 
parochie sinds april 2008 ingeschakeld in de Dekanale vzw, zoals vereist door het bisdom 
Antwerpen. Verder is het goed om weten dat alle in- en uitgaande geldbewegingen van kas en 
bank ingeboekt worden, zodat er een transparant beleid kan gevoerd worden, waar alle 
parochianen recht op hebben. 
Als er dan toch afwijkingen zijn, dan worden deze onderhandeld en in onderling akkoord 
genomen (bijvoorbeeld tussen kerkraad en PT). Uit het financieel verslag (totaal inkomende 



gelden € 9447.00 en uitgaande gelden € 6535.00 en dus een batig saldo van € 3821.00) blijkt 
dat onze parochie gedurende dit jaar alle normale kosten heeft kunnen betalen en alle 
transitgelden heeft kunnen doorstorten. Dit is dus een positief resultaat. Voor extra uitgaven, 
zoals de vernieuwing van het secretariaat, hebben we als parochie beroep kunnen doen op 
inkomsten van de HHF-parochiefeesten. We kunnen dus besluiten dat samen spreken en 
onderhandelen, wel degelijk werkt. Dit is slechts mogelijk, dankzij de inspanning van heel 
wat vrijwillige beheerders. 
 
Jean-Marie Houben vermeldt dat de ‘omhaling van de eerste zondag van de maand’ 
concreter zal ingevuld worden. Bv. een omhaling voor de bloemen, voor de verlichting, voor 
de verwarming, enz. Mensen zullen gemakkelijker gemotiveerd worden om een extra 
inspanning te leveren als ze weten waarvoor het geld zal dienen.  
 
De parochieraad wordt afgesloten met een fotoprojectie van 85 jaar HS van Francine Geens. 
 
 
 

Volgende open parochieraad, donderdag 8 januari 2009 20u in het PC 
(noteer deze datum nu al in je nieuwe agenda) 

 
 
 
 
 
 
 
 
Verslag rdv 
 


